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PROTOKÓŁ 
 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Rady Miejskiej               
w Kamieniu Krajeńskim odbytego dnia 20 sierpnia 2024 r. w Urzędzie 

Miejskim w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 900, a zakończono o godz. 1045   
 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu w składzie: 

1) Skaja Sebastian – Przewodniczący Komisji, 

2) Cysewska Kinga, 
3) Jasiński Jakub. 
  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Marciniak Natalia - Burmistrz 
2) Hałasowska Anna - Przewodnicząca Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr – Skarbnik 

4) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 
5) Szczubiał Anna – wz. Dyrektora MGBP 

6) Gostomski Dominik – Dyrektor MGOK  
 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Sebastian Skaja. Następnie 
przedstawił porządek posiedzenia.  

  

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury 
w Kamieniu Krajeńskim.  

2. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Kamieniu Krajeńskim. 
3. Zmiany w WPF. 

4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
5. Poparcie petycji w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego ruchu 

przez Pomorze Środkowe. 

6. Regulamin korzystania z  placów zabaw i siłowni zewnętrznych 
stanowiących własność Gminy Kamień Krajeński.  

7. Pozostałe projekty uchwał. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

        

III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Kultury w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Dyrektor MGOK Dominik Gostomski dokonał szczegółowego 

przedstawienia sprawozdania z działalności jednostki.  

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu z posiedzenia 

Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja przekazał uwagę 

mieszkańców dotyczącą ostatniego koncertu nad jeziorem Mochel. Podkreślił, 

że koncert miał odbyć się o godz. 20-tej. O godz. 20.25 nikt nie pofatygował 

się przyjść i poinformować, że koncert odbędzie się o godz. 20.30. 

Mieszkańcy mówili, że coś takiego zdarzyło się już drugi raz. Przekazał 

prośbę do Dyrektora lub pracownika MGOK, że jeżeli ma miejsce taka 

sytuacja to powinien ktoś wyjść i przekazać informację. Ludzie czekają i nie 

wiedzą co ze sobą zrobić. Radny zapytany został co się dzieje, ale nie umiał 

na to pytanie odpowiedzieć. Mieszkańcy proszą o informację jeżeli jakieś 

opóźnienie miałoby jeszcze kiedyś miejsce.   

 

Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury Dominik Gostomski 

zgodził się z wypowiedzią radnego. Podkreślił, że występujący artysta miał do 

swojego występu zaproszonych gości. Około 30 minutowe opóźnienie 

wynikało z tego, że artysta czekał na dojazd jednej osoby. Dyrektor 

podkreślił, że był na miejscu na rozstawieniu sprzętu, na przygotowaniu, 

podpisaniu umowy, ale nie został na samym wydarzeniu. Stwierdził, że 

rzeczywiście zabrakło decyzji, żeby wyjść i przekazać informację. Podkreślił, 

że rozmawiał z pracownikami, że jeżeli jest takie opóźnienie to muszą 

przekazać informację w tym zakresie. Ma nadzieję, że to się już więcej nie 

powtórzy.  Podkreślił, że rzadko zdarza się taka sytuacja, że jeden z artystów 

nie dojeżdża, ponieważ jest to dla niego niekorzystne m.in. finansowo. 

Zazwyczaj wszyscy dojeżdżają.   

 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia. 

 
Ad.I.2. Sprawozdanie z działalności Miejsko – Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Kamieniu Krajeńskim. 
 

W zastępstwie Pani Dyrektor Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej   

w Kamieniu Krajeńskim szczegółowego przedstawienia sprawozdania                     

z działalności jednostki dokonała Pani Anna Szczubiał. 
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Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu z posiedzenia 

Komisji.  

 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad. I.3. Zmiany w WPF. 

  
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 

zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2024.  

Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynoszą:  
- dochody ogółem – 51.801.909,37 zł,  

- wydatki ogółem – 60.627.955,90 zł,  
W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 310.000,00 zł, 

który wynosić będzie 8.826.046,53 zł.  

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 950.000,00 zł,  
- zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej                  
w kwocie 2.090.481,00 zł,  

- przychodami jednostek samorządu terytorialnego                                      
z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu, 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi              
w odrębnych ustawach, - w kwocie 2.055.565,53 zł, w tym:  

- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 
kwota 1.750.000,00 zł,  

- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid                       

19 otrzymane w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 
241.849,51 zł,  

- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok              

2023 kwota 36.320,48 zł,  
- opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym za rok 2023 kwota 27.395,54 zł,  
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 3.730.000,00 zł, (zwiększenie                

o 310.000,00 zł).  

W załączniku Nr 2 wprowadzone zostały dwa nowe zadania:  
1. "Zwiększenie cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu 

Krajeńskim".  
 

Wartość zadania 544.228,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą 

następujące:  
- w roku 2024r. 163.268,40 zł,  
- w roku 2025r. 380.959,60 zł.  

Całość zadania finansowana jest ze środków zewnętrznych.  
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Program: Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 (FERC)  

Priorytet II: Zaawansowane usługi cyfrowe  
Działanie 2.2. - Wzmocnienie krajowego systemu cyberbezpieczeństwa 

konkurs grantowy w ramach Projektu grantowego "Cyberbezpieczny 
Samorząd" o numerze FERC.02.02-CS.01-001/23  
2. "Modernizacja infrastruktury oświetlenia ulicznego w gminie Kamień 

Krajeński”  
Wartość zadania 780.981,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą 

następujące:  

- w roku 2024 0,00 zł,  
- w roku 2025 780.981,00 zł. w tym dofinansowanie kwota promesy 

wstępnej nr Edycja9RP/2023/1031/PolskiLad kwota 601.920,00 zł. Wkład 
własny 179.061,00 zł. 
 

Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

3 głosami za.       

 
Ad.I.4. Zmiany w budżecie na 2024 r. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 

 
Radna Kinga Cysewska zapytała o cenę m2 gruntu przy ul. Polnej                

w Kamieniu Krajeńskim w związku z realizacją inwestycji budowy drogi.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że każda działka 

została inaczej wyceniona. Nie ma jednakowej stawki. Zależne jest to od 

różnych czynników.   

 

Skarbnik Piotr Gustyn podkreślił, że część osób zgadza się z wyceną,            

a część będzie się odwoływała.  

 
Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami za.      

 

Ad.I.5. Poparcie petycji w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego 

ruchu przez Pomorze Środkowe. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Pani 

Burmistrz Natalia Marciniak. Poinformowała, że pismem z dnia 9 sierpnia 

2024 r. Pan Zbigniew Jarecki - Prezes Zarządu Kaszubskiego Związku 

Pracodawców w Żukowie zwrócił się do Burmistrza Kamienia Krajeńskiego               

z prośbą o poparcie petycji, która skierowana zostanie do Prezesa Rady 
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Ministrów w przedmiocie zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze 

Środkowe, której treść wraz z mapą zostały załączone do ww. pisma.  

Po zapoznaniu się z treścią petycji oraz mapą, popiera się inicjatywę 

zaplanowania drogi szybkiego ruchu przez Pomorze Środkowe,                             

w szczególności drogi krajowej nr 25 przebiegającej przez teren gminy 

Kamień Krajeński. Zaplanowanie i podjęcie przez rząd stosownych działań               

w omawianej materii niewątpliwie zmniejszy "białą plamę" komunikacyjną 

tego regionu, ułatwi ruch z północy na południe kraju, a poprzez Bydgoszcz 

połączenie z siecią dróg szybkiego ruchu i autostrad. Bardzo istotna jest 

konieczność poprawy stanu technicznego drogi krajowej nr 25 przebiegającej 

przez powiat sępoleński oraz budowa obwodnic Kamienia Krajeńskiego                    

i Sępólna Krajeńskiego. Potrzeba poprawy komunikacji zgłaszana jest przez 

mieszkańców i przedsiębiorców z terenu gminy i powiatu. Rozbudowana sieć 

dróg, zapewniająca szybką i bezpieczną komunikację stanowi podstawę 

funkcjonowania i rozwoju firm prowadzących swoją działalność również poza 

rynkiem lokalnym. 
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja podkreślił, że z perspektywy 

podróżowania uważa, że jest to jedna z najlepszych petycji, o których słyszał. 

Stwierdził, że sam dojazd do miejscowości Tryszczyn to jest „horror”. 

Podkreślił, że droga ta musi zostać przebudowana. Uważa to za bardzo dobry 

pomysł.  

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że nasz teren jest „białą 

plamą” na mapie i właściwie daleko do wszystkich głównych dróg. Uważa, że 

warto poprzeć tę petycję. Dodała, że w ubiegłym roku gminy z terenu 

powiatu sępoleńskiego podjęły takie uchwały oprócz gminy Kamień 

Krajeński. Gmina Kamień Krajeński daje sygnał, że też chce być 

przedsiębiorcza i również chce, aby trasa drogi przebiegała przez jej teren.    

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 3 głosami za.    

   

Ad.I.6. Regulamin korzystania z  placów zabaw i siłowni zewnętrznych 
stanowiących własność Gminy Kamień Krajeński.  

 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Kierownik 

Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera. Poinformowała, że zgodnie z art. 

40 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie gminnym, organy gminy mogą 

wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu korzystania                 

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Do takich obiektów 

należą m.in. place zabaw i siłownie zewnętrzne. Uchwalenie regulaminu 

nałoży na użytkowników obowiązek stosowania określonych norm i zasad 
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zachowania. Wprowadzenie regulaminu wyznaczy zasady prawidłowego 

zachowania oraz wskaże sytuacje niepożądane. 
 

Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

3 głosami za.      

 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

W przedmiotowym punkcie Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna 

Hałasowska poruszyła sprawę pisma Sołtysa Sołectwa Orzełek. Radni 

przedmiotowe pismo otrzymali za pośrednictwem poczty elektronicznej. 

Sprawa dotyczy poparcia budowy chodnika lub ciągu pieszo – rowerowego 

wzdłuż drogi powiatowej w Orzełku. Odcinek chodnika jest już zrobiony, a na 

kolejny odcinek około 70 metrów zabezpieczone są środki. Chodzi o to, aby 

poprowadzić chodnik do końca miejscowości. Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Anna Hałasowska podkreśliła, że jest to prośba Pana Sołtysa i również jej 

jako Przewodniczącej Rady i radnej z tego okręgu o poparcie budowy 

przedmiotowego chodnika.  

 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja zapytał czy schody przy                
ul. Młyńskiej są gminne czy podlegają pod market Biedronka.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
myślała, że chodzi o inne schody. Przygotowała się zatem nie z tego odcinka. 
Podkreśliła, że sprawdzi do kogo należą te schody i udzieli informacji.  

  
Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja poinformował również, że 

dzwoniła do niego mieszkanka ul. Chojnickiej, że nadal grozi przewróceniem 
drzewo przy blaszanym moście.  
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 
drzewo zostanie wycięte, ale nie jest jeszcze znany termin.  

 
Radny Jakub Jasiński zapytał o schody przy ul. Młyńskiej i  czy są 

jakieś plany naprawy czy ich modernizacji. Są to schody łączące                          

ul. Ogrodową z ul. Młyńską. Zapytał czy można w tej sprawie wnioskować do 
przyszłorocznego budżetu. Podkreślił, że dużo osób skraca tamtędy drogę do 
marketu Biedronka.  

 
Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera odpowiedziała, że 

schody te są na terenie gminnym, ale nie spełniają one żadnych warunków 
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ani norm. Schody te powinny zostać całkowicie przebudowane. Stwierdziła, 

że remont nie byłby tutaj dobrym pomysłem.  
 

Radny Jakub Jasiński stwierdził, że musiałoby być to zupełnie nowe 

zadanie. Zwrócił uwagę, że przydałoby się również w tym miejscu oświetlenie, 
ponieważ wieczorem jest tam zupełnie ciemno.  

 Zapytał również czy wiadomo gdzie zostały przeniesione pojemniki PCK 
z ul. Polnej. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że na PSZOK.  
 

Radna Kinga Cysewska potwierdziła, że ludzie pytają o te pojemniki. 

Zapytała czy można umieścić jakąś informację w tej sprawie.  
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak dodała, że pojemniki takie są na 

terenie miasta, a mianowicie na ul. Szkolnej, ul. Sienkiewicza. Podkreśliła, że 
jest przekonana, że mieszkańcy wiedzą, że na terenie miasta są również                

w innych miejscach kontenery.     
 

Kierownik Referatu RGIiGK Pani Katarzyna Chodera dopowiedziała, że 

te kontenery nie wrócą na ul. Polną, ponieważ w związku z budową ul. Polnej 
ten teren ma być zagospodarowany. Dodała również, że kontenery te mają 
zniknąć zupełnie. 
 

Przewodniczący Komisji Sebastian Skaja dodał, że bardzo dobrze, 
ponieważ już od lat to nie jest PCK. Już dawno PCK tym się nie zajmuje.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska dodała, że przy 
ORLIK-u na ul. Sienkiewicza te kontenery psują wizerunek.   
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak poprosiła radnych o podjęcie decyzji 
czy zawarta umowa ma być dalej kontynuowana czy kontenery mają 

zniknąć.   
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska dodała, że jeżeli 

kontenery miałyby zostać to nie w miejscu przy ORLIK-u gdzie bardzo 
szpecą.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Hałasowska zapytała również czy 
podjęte zostały jakieś kroki w sprawie zalewanej posesji w Orzełku.   
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że sprawa 
skonsultowana zostanie z Panem z GSW i wtedy podjęta zostanie decyzja. Nie 

jest to prosta sprawa.  
 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

Kamień Krajeński, dnia 20 sierpnia 2024 r.   

 

 

                                                                         Przewodniczący Komisji                                                                         

                                                                                   /-/ Sebastian Skaja 


